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Preventieve gezondheidszorg  -  Postnatale depressie  -  Gezondheidsenquête

In het kader van de detectie en de behandeling van postnatale depressie bleek uit de 
Conferentie Perinatale Geestelijke Gezondheidszorg die ik organiseerde dat wij in 
Vlaanderen geen eigen cijfers hebben over de prevalentie van pre- en postnatale 
depressie.

Vijfjaarlijks wordt een Gezondheidsenquête gerealiseerd op initiatief van de federale 
overheid, de Vlaamse Gemeenschap, de Federatie Wallonië-Brussel, het Brusselse 
Hoofdstedelijke Gewest, het Waalse Gewest en de Duitstalige Gemeenschap. De enquête 
is een studie waarbij op een systematische manier gezondheidsinformatie verzameld 
wordt via een interview (zonder medisch onderzoek). De bevraging gebeurt bij een 
beperkt aantal personen, die een representatief staal vormen van de bevolking.

Vlaanderen zou dus kunnen voorstellen om ook te peilen naar de problematiek van de 
post- en prenatale depressies in het kader van de Gezondheidsenquête.

Vindt de minister de Gezondheidsenquête een goed instrument om de prevalentie van 
pre- en postnatale depressie in Vlaanderen in kaart te brengen?

Zo ja, is hij van plan om bij de volgende Gezondheidsenquête het peilen hiernaar voor te 
stellen? 
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Er zijn inderdaad geen prevalentiecijfers voorhanden voor pre- en postnatale depressie 
voor Vlaanderen. Bij de eerste gezondheidsenquête in 1997 is er geprobeerd om de 
gezondheid van het jonge kind (o.a. preventie wiegendood, pre- en postnatale opvolging 
en borstvoeding) te bevragen in alle gezinnen met een kind jonger dan 5 jaar. 
De aantallen waren echter te klein (104 vrouwen in Vlaams Gewest op 1.778 vrouwen 
kwamen in aanmerking om de vragen te beantwoorden). Daarom is er beslist om in de 
lopende bevraging deze vragen niet meer te herhalen. Het is dus niet de intentie om dit 
thema in de volgende gezondheidsenquête mee te nemen, dit lijkt hier niet het goede 
instrument voor te zijn. 
We zullen echter deze vraag meenemen en opnieuw bekijken in voorbereiding van de 
volgende afname van de enquête (in principe in 2023) en beslissen of het zinvol en 
haalbaar is om extra items hierrond op te nemen. 

We zullen ook nagaan of dit een onderwerp kan zijn dat in de gezinsenquête (uitgevoerd 
door departement WVG). Hierin worden gezinnen bevraagd rond volgende thema’s: 
(mentale) gezondheid, gezinsfunctioneren, partnerrelatie, opvoeden van kinderen, enz. 


